

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

MINISTERE DE LA COMMUNICATION

MINISTRY OF COMMUNICATION

0000039
N° /MINCOM/SG/DMPP/CSLPDI

Yaoundé, le 08 SEPT 2026

COMMUNIQUE DE PRESSE

Le Ministre de la Communication a l'honneur de porter à la connaissance des éditeurs de presse, qu'en dépit de ses mises en garde régulières, il lui a été donné de constater le non-respect des dispositions de l'Article 16 de la Loi N° 90/052 du 19 décembre 1990 sur la Communication sociale, qui les astreint au dépôt obligatoire dans les services du Ministère de la Communication, de deux exemplaires signés, deux heures au plus tard après la parution de l'édition concernée.

Y faisant suite et leur rappelant que le non-respect de cette obligation légale les expose aux peines prévues par l'article 70 de la susdite loi, le Ministre de la Communication fait savoir que dans le cadre de l'adaptation de cette disposition à la distribution par voie électronique des organes de presse écrite, un mécanisme de dépôt administratif des productions électroniques est opérationnel dans les services compétents de son Département ministériel, à l'adresse suivante :

depotsadministratifs@mincom.gov.cm

Le Ministre de la Communication sait pouvoir compter sur la collaboration des éditeurs de presse pour le respect de la réglementation en vigueur, faute de quoi, il se trouvera dans l'obligation de mettre en application les dispositions contraignantes prévues par la loi.



René Emmanuel Njimi

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

MINISTRY OF COMMUNICATION

MINISTERE DE LA COMMUNICATION

No. 000039/MINCOM/SG/DMPP/CSLPDI/CCT

Yaounde, 08 SEPT 2026

PRESS RELEASE

The Minister of Communication hereby draws the attention of newspaper editors that, despite his regular warnings, he has observed that the provisions of Article 16 of Law No. 90/052 of 19 December 1990 on Social Communication, which require them to submit two signed copies of their publications to the services of the ministry of Communication no later than two hours after publication of the relevant edition, are not being complied with.

In this regard, and reminding them that failure to comply with this legal obligation renders them liable to the penalties provided under Article 70 of the aforementioned law. The Minister of Communication hereby informs them that, as part of the process to adapt this provision to the electronic distribution of print media publications, an administrative submission mechanism for electronic productions is operational within the competent services of his ministerial Department at the following address:

depotsadministratifs@mincom.gov.cm.

The Minister of Communication counts on the collaboration of newspaper editors in ensuring compliance with the regulations in force, failing to comply he will be obliged to put in application the aforementioned sanctions.



René Emmanuel Jodi